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Protokół nr 5 

z obrad piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 30.01.2019r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 
 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim  - Paweł Zawada 

7. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Sępólnie Krajeńskim      - Maciej Suchomski 

8. Prezes Zarządu Gminnego ochotniczych Straży Pożarnych 

w Więcborku       - Teresa Dropinska 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z III i IV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania radnych. 

9. Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork.  

10. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork" w celu przekazania go do 

opiniowania organowi regulacyjnemu. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie. 
 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z III i IV sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły 

pod głosowania. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 1 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

20.01.2019r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wraz z Wiceprzewodniczącym RM  

p. Henrykiem Szwochert Wiceprzewodniczącą RM p. Beatą Lidą, wzięli udział w 

uroczystych obchodach 99 rocznicy powrotu Więcborka do RP składając kwiaty pod 

pomnikiem Orła Białego. W obchodach rocznicy brali również udział inni radni, którym 

Przewodnicząca RM podziękowała za obecność, a pozostałych zachęciła pozostałych do 

uczestnictwa w podobnych wydarzeniach rocznicowych. W uroczystościach wziął również 

udział Wojewoda Kujawsko-Pomorski Mikołaj Bogdanowicz. W tym dniu nastąpiło również 

uroczyste odsłonięcie „Ławeczki Niepodległości”. 
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23.01.2019r. – w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku Przewodnicząca RM dokonała wpisu 

w Księdze Kondolencyjnej wyłożonej w Bazylice Mariackiej przy urnie z prochami Śp. 

Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 

 

26.01.2019r.  – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Sypniewie. 

 

29.01.2019r. – w godz. 12:00 – 14:00 Przewodnicząca RM pełniła dyżur w Biurze RM. Tego 

dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła też w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu 

i Finansów oraz Rolnictwa /…/ RM w Więcborku. 

 

W tej części Przewodnicząca RM poinformowała, że w każdy drugi i czwarty wtorek 

miesiąca w biurze RM odbywać będzie dyżur, podczas którego przyjmować będzie 

mieszkańców gminy Więcbork w sprawach skarg i wniosków. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

19.12.2018r. – spotkanie z grupą mieszkańców dotyczące obwodnicy Więcborka /miejsce: 

Restauracja „Pod Koroną” w Więcborku/. 

 

20.12.2018r. – udział w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego oraz Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego i Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego /miejsce: Dwór Artusa w Toruniu/. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu opłatkowym pracowników Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku /miejsce: Sala Bankietowa w Więcborku/. 

 

21.12.2018r. – uczestniczył w spotkaniu z grupą mieszkańców sołectwa Jastrzębiec  

w sprawie budowy sali gimnastycznej  przy SP w Jastrzębcu. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w spotkaniu opłatkowym z pracownikami cywilnymi i funkcjonariuszami Policji 

/miejsce Komenda Powiatowa Policji w Sępólnie Krajeńskim/ oraz spotkaniu wigilijnym  

z pracownikami Urzędu Miejskiego w Więcborku /miejsce: CAS w Więcborku/. 

 

24.12.2018r. – udział w spotkaniu opłatkowym z pracownikami i pensjonariuszami Domu 

Pomocy Społecznej w Suchorączku. 

 

29.12.2018r. – udział w obchodach Jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Rozalii i Jerzego Tusznio /miejsce: Hotel „Diadem” w Jerzmionkach/. 

 

03.01.2019r. – spotkanie z inwestorem, który na terenie Więcborka planuje budowę budynku 

wielolokalowego, w miejscu, w którym jest przygotowany miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego /lokalizacja inwestycji: ul. Gdańska/Krajeńska w Więcborku/. W tym dniu 

Burmistrz, wspólnie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku odbył 

również spotkanie z osobą zainteresowaną uruchomieniem kuchni na terenie Szkoły 

Podstawowej w Więcborku. 

 

08.01.2019r. – spotkanie z Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku, 

na którym omówiono tematy spraw bieżących oraz sezonu turystycznego 2019. W tym dniu 

Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów oraz w sesji 

nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
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09.01.2019r. – spotkanie z Proboszczem Parafii Więcbork Ks. Adamem Andrzejczakiem  

w sprawie nawiedzenia kopii cudownego Jasnogórskiego obrazu Matki Boskiej w dniach 12-

13 lutego 2019r. tego dnia Burmistrz odbył również spotkanie z Kierownikiem Zarządu 

Rejonu Dróg w Tucholi p. Januszem Dąbka, na którym omówiono sprawy bieżące utrzymania 

dróg wojewódzkich na terenie gminy Więcbork, zmiany organizacji ruchu na rondzie im. 

Burmistrz Lindeckiego w Więcborku /planuje się wyeliminować przejazd samochodów 

ciężarowych przez Al. 600-Lecia tj. przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku/. Na 

spotkaniu poruszono również kwestie remontów dróg wojewódzkich, w tym planowanego na 

rok bieżący remontu odcinka drogi z Więcborka do Runowa Krajeńskiego tj. ok. 2km 

nawierzchni. 

 

10.01.2019r. – udział w posiedzeniu Kapituły Rycerza, na którym omówiono zgłoszone 

wnioski dotyczące przyznania w roku 2019 nagrody Rycerza oraz wyróżnień. 

 

11.01.2019r. – Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył  

w Konwencie Burmistrzów powiatu sępoleńskiego /miejsce: Starostwo Powiatowe  

w Sępólnie Krajeńskim/. Burmistrz Więcborka uczestniczył tego dnia w Noworocznym 

Spotkaniu Samorządowym zorganizowanym przez Sekretarza Stanu Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów Posła na Sejm RP p. Łukasza Szrajbera. W spotkaniu uczestniczył również 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski oraz samorządowcy z województwa kujawsko-pomorskiego. 

Tematyka poruszana na spotkaniu to m.in. szanse rozwoju województwa kujawsko-

pomorskiego, samorządowy fundusz dróg, ceny energii elektrycznej i gospodarka odpadami 

komunalnymi /miejsce: Hotel Mercure w Bydgoszczy/. 

 

13.01-18.01.2019r.- urlop wypoczynkowy. 

 

20.01.2019r. – udział w uroczystościach zwianych z 99 Rocznicą powrotu Więcborka do 

RP.W obchodach wziął również udział Wojewoda Kujawsko-Pomorski p. Mikołaj 

Bogdanowicz. 

 

21.01.2019r. – spotkanie z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem 

Całbeckim. W spotkaniu uczestniczył również Dyrektor Departamentu Infrastruktury  

i Transportu p. Mirosław Graczyk. Obecność tego ostatniego podyktowana była tematami 

poruszonymi przez Burmistrza tj. dróg wojewódzkiej nr 189, nr 241 i nr 242, kwestią 

wykonania Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego dla obwodnicy Więcborka 

oraz ścieżek pieszo-rowerowych przy drogach wojewódzkich. Ustalenia dotyczą: STEŚ dla 

obwodnicy Więcborka – w lutym na Zarządzie Województwa Kuj.-Pom. Zostanie 

przedstawiona propozycja wprowadzenia tego zadania do WPF Woj. Kuj.-Pom., a na sesji 

marcowej ma to zostać wprowadzone do WPF. Jeżeli Zarząd oraz radni Sejmiku zaakceptują 

propozycję Marszałka, to w tym roku zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie 

dokumentacji, finansowanie w roku 2020 i 2021, szacowany koszt wykonania dokumentacji- 

500.000,00 zł. Odnośnie zadania budowy ścieżek rowerowych na odcinku „Gabi-Bis”- 

Więcbork i Więcbork – Runowo Krajeńskie Dyrektor Departamentu Infrastruktury  

i Transportu otrzymał polecenie przeanalizowania możliwości finansowych i przygotowania 

propozycji, kiedy i w jaki sposób będzie można zrealizować przedmiotowe zadania.  

W zakresie tych inwestycji Burmistrz pozostaje w stałym kontakcie zarówno z Marszałkiem 

Województwa Kuj.-Pom., jak i Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, lokalnym 

Przedsiębiorcą p. Jerczyńskim oraz Nadleśniczym p. Kamilem Walenciukiem. 
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22.01.2019r. – udział w posiedzeniu Rady Decyzyjnej LGD „Nasza Krajna”. Na posiedzeniu 

dokonano oceny wniosków o powierzenie grantów w dwóch konkursach. 

 

23.01.2019r. – spotkanie z Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sypniewie p. Beata Kiestrzyn 

dotyczące realizacji Projektu „Podniesienie Kompetencji Cyfrowych Mieszkańców 

Województw: Kujawsko-Pomorskiego i Łodzkiego” w ramach RPO Polska Cyfrowa na lata 

2014-2020. Gmina Więcbork pozyskała grant w wysokości 148.320,00zł tj. 100% wydatków 

kwalifikowanych w ww. Projekcie. 

 

24.01.2019r. – Burmistrz podpisał dwa akty notarialne. Dotyczyły one: zamiany gruntów 

pomiędzy osobami fizycznymi, a Gminą Więcbork / Gmina została oficjalnie właścicielem 

działki naprzeciwko Remizy OSP w Sypniewie/ oraz sprzedaży nieruchomości 

niezabudowanej pod budownictwo wielolokalowe /działka przy ul. Wojska Polskiego  

w Więcborku/. 

 

25.01.2019r. – udział w uroczystym otwarciu dwóch domów dla dzieci w Więcborku. 

 

26.01.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym KGW w Runowie Krajeńskim. 

Tego dnia Burmistrz wziął również udział w Walnym Zebraniu sprawozdawczym OSP 

Sypniewo. 

 

28.01.2019r. – kolejne spotkanie z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanną Soją - Tońską. Tym razem dotyczyło ono sezonu turystycznego  

w Więcborku w roku 2019 i Dni Więcborka. Tego samego dnia odbyło się spotkanie  

z Kierownik Zasobów Komunalnych w Więcborku p. Jadwiga Szczukowską – Wrzeszcz 

dotyczące spraw bieżących i nieruchomości lokali komunalnych zarządzanych przez ZGK  

w Więcborku. 

 

29.01.2019r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Pomiędzy sesjami Burmistrz Więcborka wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork, udał się do 

Torunia, gdzie podpisana została umowa na dofinansowanie budowy kanalizacji w Runowie 

Krajeńskim, części ul. Wyzwolenia i 28 Stycznia – Rodziny Ulmów w Więcborku. 

 

Informacje: 

 

 11.01.2019r. nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu przetargowym na wykonanie „Mola 

przy Promenadzie, fontanny pływającej na jeziorze Więcborskim oraz infrastruktury 

towarzyszącej”  w Więcborku.  Kwota zabezpieczona w budżecie Gminy Więcbork na ten 

cel, to 1.397.416,05 zł. Na zadanie wpłynęło sześć ofert. Rozpiętość cenowa w ofertach 

od. 1.491.823,45zł – 1.882.224,86zł. W przetargu cena stanowiła 60% wagi, 40% 

stanowiła gwarancja. Rozpiętość okresów gwarancji, które zostały zaproponowane przez 

oferentów to 7-8 lat. Najkorzystniejsza oferta opiewała na kwotę 1.574.400,00zł i 8 lat 

gwarancji. 

 W sezonie turystycznym 2019 w ramach Więcborskiej Sceny Letniej wystąpią: 

 30.06.2019r. – p. Katarzyna Żak, 

 28.07.2019r. – p. Sławomir Uniatowski, 

 18.08.2019r. -. Dawid Kwiatkowski / Gwiazda w ramach Dni Więcborka/. 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak prosił o skonkretyzowanie, kiedy ogłoszony zostanie przetarg na 

budowę kanalizacji w Runowie Krajeńskim, i na kiedy zaplanowano rozpoczęcie prac 

inwestycyjnych. Pytał tez żartobliwie, czy może już zacząć zbierać na te dwa rowery, 

którymi, jak obiecał Marszałkowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego, wspólnie pojadą 

ścieżką rowerową z Runowa – do Więcborka na piwo. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że drugie z pytań, jak najbardziej winno zostać 

skierowane do Marszałka. Ze swojej strony zapewnił, że kwestia będzie monitorowana na 

bieżąco i samorząd będzie naciskał w celu realizacji tych inwestycji. Jeżeli chodzi o przetarg 

na kanalizację, to na przestrzeni dwóch-trzech tygodni powinien on zostać ogłoszony, 

wówczas też ruszy cala procedura. 

 

Radny Stanisław Wegner zwracając się do obecnego na sesji Komendanta Policji prosił  

o zwrócenie szczególnej uwagi policji na ulicę Strzelecką w Więcborku, szczególnie  

w okresie letnim, kiedy przejazd nią jest znacząco utrudniony. Problem stwarzają tam 

głównie zaparkowane przy ulicy auta /pomimo obecnego znaku zakazu/, często blokujące 

wyjazdy mieszkańcom z posesji.  

 

Przewodnicząca RM kończąc dyskusję w temacie, zdyscyplinowała radnych prosząc, by 

pytania zadawane były osobie referującej dany punkt porządku obrad. 

 

Ad. 7 Interpelacje radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda złożył interpelacje pisemną w 2 sprawach: 

 

 Wystąpienia Burmistrza Więcborka do Marszałka Województwa Wielkopolskiego  

w kwestii podjęcia działań w celu zwiększenia bezpieczeństwa  na skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej T-189- T-188 znajdującego się w miejscowości Dorotowo – w kierunku na 

Złotów. Jako argument radny podał duża wypadkowość na ww. skrzyżowaniu. 

 Wystąpienia Burmistrza Więcborka do PKP w sprawie rozbiórki mostu w miejscowości 

Jeleń – w kierunku 12 Apostołów. Most jest nieszczelny, a jego elementy niezespolone, 

co stanowi poważne zagrożenie dla pojazdów i ludzi. Ponadto droga na tym odcinku jest 

często nieprzejezdna ze względu na swój stan. 

 

Ad. 8 Zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda poruszył temat cen energii pytając, czy jeżeli cena energii 

powróciłaby do poziomu sprzed przetargu tj. stawki z roku 2018, możliwym byłoby 

zagospodarowanie kwoty o którą zwiększono budżet na bieżący rok po przeprowadzonym 

w tym zakresie przetargu. 

 

Ad. 9 Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 

terenie gminy Więcbork.  
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Skład Rady uzupełniła radna Beata Lida /obecnych 15 radnych/ 

Informacja złożona przez Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  

st. bryg. Macieja Suchomskiego stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Informacja złożona przez Prezes Zarządu Oddziału Miejsko- Gminnego Związku OSP 

RP w Więcborku p. Teresę Dropinską stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / 

do wglądu w biurze RM oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, jak obecnie wygląda kwestia monitorowania 

sprawności i dostępności hydrantów na terenie gminy Więcbork. 

 

Prezes Zarządu OSP powiedziała, że zdarzają się sytuacje kiedy hydrant jest nieprawny, 

włączaj jednostka która zadysponowana została do zdarzenia szuka innego gotowego do 

użycia. Według niej przydałoby się, żeby taka kontrola tych urządzeń przeprowadzana była 

raz do roku. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Informacja złożona przez Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim 

insp. Pawła Zawada stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu  

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Komendant w swoim wystąpieniu odniósł się także do uwagi radnego Stanisława Wegner 

dotyczącego bezpieczeństwa na ulicy Strzeleckiej w Więcborku. Powiedział, że zostanie ona 

oczywiście przekazana podległym mu służbom w Więcborku. Policja zwróci też uwagę na 

skrzyżowanie dróg wojewódzkich, o którym wspomniał radny Wenda. Poza tym, przy okazji 

tej ostatniej sprawy zwrócił się do władz, by przy okazji planowanych remontów dróg 

lokalnych brali pod uwagę możliwość wydzielenia zatoczek, w obrębie których Policja 

mogłaby dokonywać pomiaru prędkości jazdy samochodów i kontroli pojazdów. Kończąc 

wystąpienie, serdecznie podziękował za współpracę oraz zrozumienie potrzeb Policji 

Burmistrzowi Więcborka oraz radnym obecnej i poprzedniej kadencji Rady Miejskiej  

w Więcborku. Podziękowania złożone zostały m.in. w kontekście zaprezentowanego radnym 

przed rozpoczęciem obrad sesji, samochodu policyjnego, który zakupiony został przy 

częściowym udziale środków z budżetu Gminy Więcbork, a także współpracy w postaci 

środków Gminy Więcbork na sfinansowanie dodatkowych służb patrolowych Policji  

w okresie letnim. 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Komendantowi za obszerne sprawozdanie. Przyznał tez, ze 

był jedynym radnym, który był przeciw dofinansowaniu zakupu pojazdu dla policji, o którym 

była mowa powyżej. Zwrócił uwagę, że następnym razem o takie dofinansowanie Komendant 

winien wystąpić na etapie projektowania budżetu Gminy na kolejny rok tj. w momencie prac 

nad tym projektem. Niemniej cieszy się z zakupionego auta podobnie, jak Komendant. 

 

Radna Beata Lida za pośrednictwem Komendanta złożyła podziękowania dla 

Dzielnicowych Przemysława Śledź i Andrzeja Grochowskiego, z którymi współpracuje, jako 

Dyrektor Placówki Opiekuńczo –Wychowawczej. Jej zdaniem ww. są odpowiednimi osobami 

na tych stanowiskach. 

 

Komendant stwierdził, że cieszą go te słowa. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi 

radnego Antczaka mówił, że zdaje sobie sprawę, że nie zawsze jest ta jednomyślność. 

Rozmawiając ze swoimi funkcjonariuszami pojawiają się również odmienne zdania. Niemniej 

zadowolony jest z wypracowanego konsensusu oraz tego, że ten radiowóz jest i przyczyni się 

do poprawy bezpieczeństwa. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy w związku z napływem na teren powiatu osób  

z poza granicy naszego kraju policja odnotowuje wzrost przestępczości z ich udziałem. 

 

Komendant odpowiedział, że nie odnotowuje się wielkiej skali przestępczości ze strony osób 

innej narodowości. Zdarzają się owszem takie incydenty ale nie w ilości, która w sposób 

szczególny zagrażałaby bezpieczeństwu na naszym terenie. 

 

Radny Wojciech Janicki stwierdził, że wdrożenie dodatkowych służb patrolowych w okresie 

letnim zdecydowanie się sprawdziło i chciałby, o ile oczywiście taka możliwość będzie, aby 

to rozwiązanie było kontynuowane. Poza tym wyraził zadowolenie z nowego pojazdu 

policyjnego, który pojawił się w zasobach Policji. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork" w celu przekazania go do opiniowania 

organowi regulacyjnemu przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

 

Zgodnie z art. 19 ust.1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r.o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym doprowadzaniu ścieków (Dz. U z 2018r. poz. 152 ze zm.), Rada gminy, na 

podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
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opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do 

zaopiniowania, do organu regulacyjnego zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne. W dniu 23 listopada 2018r. wpłynęło do Rady Miejskiej  

w Więcborku postanowienie z dnia 19 listopada 2018r. Dyrektora  Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy, opiniujące negatywnie projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków przyjęty przez Radę Miejską w Więcborku uchwałą  

Nr XLVI/348/18 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork, celem przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu z dnia 29 sierpnia 2018r. Po uwzględnieniu uwag 

organu regulacyjnego sporządzono nowy projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork. Zmiany polegały głownie na usunięciu 

zapisów, które były powieleniem tych znajdujących się już w ustawie, bądź dopisaniu 

wyrażeń, czy zwrotów doprecyzowujących zapisy. W związku z powyższym konieczne jest 

podjęcie niniejszej uchwały celem ponownego zaopiniowania regulaminu przez Dyrektora 

Regionalnego zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego RM w Więcborku – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 4 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

W tej części obrad Dyrektor ZGK odniósł sie także do pytania radnego Wendy dotyczącego  

sprawności hydrantów na terenie gminy Więcbork. Mówił, że na terenie gminy Więcbork 

ZGK posiada sieć wodociągową o długości ok. 200km i na niej zlokalizowanych jest ponad 

czterysta hydrantów. W terenach zabudowanych te hydranty są zlokalizowane w odległości 

bodajże 300m, natomiast w mieście odległość ta jest mniejsza. Hydranty podlegają 

corocznemu wiosennemu przeglądowi, poza tym ZGK w tym zakresie kontrolowane jest 

przez Państwową Straż Pożarną. W ciągu roku wymienianych jest przynajmniej piętnaście 

hydrantów na nowe oraz ze wskazania PSP. W ostatnim czasie nie przypomina sobie 

zdarzenia, żeby któryś z hydrantów był nieczynny. Kwestia ta jest na bieżąco monitorowania  

i jeśli pojawi się zgłoszenie od mieszkańców, że jakiś hydrant uległ uszkodzeniu /uszkodzenie 

np. przy pracach polowych poprzez najechanie sprzętu rolniczego/ jest on wymieniany. 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami 
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zarządzania drogami lub potrzebami ruchu omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski 

 

 

Zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 

i ochroną dróg wymaga zezwolenia zarządcy drogi w drodze decyzji administracyjnej. 

Wydając zezwolenia na zajęcia pasa drogowego organ ten zobowiązany jest do pobrania 

opłaty ustalonej jako iloczyn liczby metrów kwadratowych zajętej powierzchni pasa 

drogowego, stawki opłaty za zajęcie 1 m2 i liczby dni zajmowania pasa. Ustalenie wysokości 

opłaty za zajęcie 1 m2 pasa drogowego należy do kompetencji Rady Miejskiej. Przedłożony 

projekt uchwały ustala wysokość opłaty za 1 m2 zajętego pasa drogowego z uwzględnieniem: 

rodzaju elementu zajętego pasa drogowego (jezdnia, chodnik, itp.), procentową wielkość 

zajmowanej szerokości jezdni, rodzaj zajęcia pasa, rodzaj urządzenia lub obiektu 

budowlanego umieszczonego w pasie drogowym. Niniejsza uchwała ustala wysokość stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. Zainkasowana opłata 

stanowić będzie dodatkowe źródło dochodów budżetu gminy. Za niepełny rok kalendarzowy 

wysokość stawki opłaty obliczana jest proporcjonalnie do liczby dni umieszczenia w pasie 

drogowym lub na drogowym obiekcie inżynierskim. Projekt niniejszej uchwały został 

wywołany w związku z pismem, jakie wpłynęło do Rady Miejskiej w Więcborku odnośnie 

budowy nowoczesnej sieci światłowodowej w ramach współfinansowanego ze środków Unii 

Europejskiej Programu Operacyjnego „Polska Cyfrowa”. Załącznikiem do wniosku  

w sprawie obniżenia stawki za umieszczanie w pasie drogowych linii światłowodowych do 

kwoty 5,00 zł dołączone zostało pismo Ministra cyfryzacji, który wskazuje, że uruchomienie 

Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej, połączy wszystkie szkoły w Polsce i zapewni im szybki 

dostęp do Internetu. Umożliwi to nową jakość kształcenia w oparciu o dostęp do 

nowoczesnych narządzi i treści edukacyjnych oraz transfer wiedzy  i doświadczeń pomiędzy 

jednostkami edukacyjnymi. Pozwoli to wyrównać szanse edukacyjne wszystkich uczniów  

w Polsce, zwłaszcza tych mieszkających w małych miejscowościach i wsiach. Zatem 

przychylając się do powyższego proponuje się obniżyć dotychczas obowiązującą stawkę  

w tym zakresie tj. 10,00 zł do poziomu 5,00 zł. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego RM w Więcborku – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 5 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019 przedłożyła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 
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Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-18/18 z dnia 11 

stycznia 2019 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 o kwotę 250,00 zł z 

przeznaczeniem na przechowywanie depozytów zawierających dokumenty z wyborów 

organów jednostek samorządu terytorialnego zarządzonych na dzień 21.10.2018 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.4.2019 z dnia 24 stycznia 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85215 o kwotę 2.167,34 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych dla odbiorców 

wrażliwych energii elektrycznej oraz kosztów obsługi tego zadania realizowanego przez 

gminy w wysokości 2% łącznej kwoty dotacji wypłaconych w gminie. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, §4210, §4300. 

3. Wprowadza się do budżetu Gminy Więcbork plan finansowy w zakresie dochodów  

i wydatków na realizację programu grantowego pn.: „Podniesienie kompetencji cyfrowych 

mieszkańców województw: kujawsko-pomorskiego i łódzkiego” w ramach Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020. Umowa o powierzenie grantu  

nr 10/81/FPGP/2018 z 04.12.2018 r. określa wielkość grantu na poziomie 148.320,00 zł, co 

stanowi 100% kwoty wydatków kwalifikowanych projektu. Projekt nie przewiduje wydatków 

niekwalifikowanych. W ramach projektu zakłada się zakup sprzętu komputerowego wraz  

z osprzętem i przeprowadzenie szkoleń dla mieszkańców Gminy Więcbork. Szkolenia mają 

na celu podniesienie kompetencji cyfrowych uczestników, co przyczyni się do 

skuteczniejszego zaistnienia na rynku pracy, wzrostu ambicji społeczno-zawodowej, wzrostu 

kompetencji osobistych, niwelowania barier, przeciwdziałania wykluczeniu kulturowemu  

i społecznemu. Plan finansowy dochodów projektu ujęto w rozdziale 85395 w §2057  

w kwocie 89.320,00 zł i w §6257 w wysokości 59.000,00 zł (zakup sprzętu komputerowego). 

Po stronie wydatków w rozdziale 85395 ujęte zostały zarówno wydatki majątkowe (59.000,00 

zł) oraz bieżące związane z organizacją szkoleń w kwocie 89.320,00 zł (wynagrodzenie 

instruktorów, promocja projektu, wynajem sal, catering, materiały biurowe i koordynacja 

projektu). 

4. Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej w zakresie rozdziału dla planu finansowego 

odsetek należnych od zaległości w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Z rozdziału 90002 z §0910 kwota 1.500,00 zł została ujęta w rozdziale 90026 w §0910. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków bieżących: 

- w rozdziale 60016 w §4040 zmniejsza się plan o kwotę 638,00 zł, 

- w rozdziale 60095 w §4040 zwiększa się plan o kwotę 668,00 zł, 

- w rozdziale 75011 pomiędzy §4040 a §4010 dokonuje się przeniesienia kwoty 47,00 zł, 

- w rozdziale 75023 w §4040 zmniejsza się plan o kwotę 1.363,00 zł, 

- w rozdziale 90002 pomiędzy §4040 a §4010 dokonuje się przeniesienia kwoty 26,00 zł 

Korekty planu wynikają z ustalenia ostatecznej liczby pracowników i kwoty należnego im 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za ur. 

6. W rozdziale 75022 w §4300 zwiększa się plan finansowy o kwotę 7.400,00 zł celem 

zapewnienia środków na zakup usług transmisji online sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

7. W rozdziale 75095 w §4360 zwiększa się plan finansowy wydatków bieżących o kwotę 

2.000,00 zł celem zakupu usług telekomunikacyjnych w budynku CAS w Więcborku i dla 

ławki „Niepodległości”. 
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8. W rozdziale 75412 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup motopompy dla 

OSP Zakrzewek”. Całkowita wartość zadania to 36.000,00 zł. Zadanie ma być 

współfinansowane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach RPO WK-P. 

Jest to projekt pn.: „Nowoczesne służby ratownicze”. Liderem projektu jest Oddział 

Wojewódzki Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej województwa 

kujawsko-pomorskiego. Zgodnie z podpisanym porozumieniem faktura wystawiona będzie na 

Gminę Więcbork, ze wskazaniem płatników faktury: Gmina Więcbork – wkład własny 

(15%), i Lider w części współfinansowania z EFRR (85%). Środki na pokrycie wkładu 

własnego zabezpieczone były w §4210. 

9. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 184.967,00 

zł w celu sfinansowania zadania opisanego w pkt. 6, 7 i 11 uzasadnienia. 

10. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków bieżących pomiędzy rozdziałem 

90019 §4300 a rozdziałem 90005 §4300 o kwotę 1.200,00 zł celem zapewnienia środków na 

usługę monitorowania jakości powietrza (smog) w Więcborku. 

11. Zwiększa się plan finansowy w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa mola przy 

Promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą” o kwotę 

176.900,00 zł celem rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy zadania. 

 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego RM w Więcborku – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 6 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 12 odpowiedzi na interpelacje. 

 

Na interpelację pisemną radny otrzyma odpowiedź w tej samej formie. 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na zapytanie udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. Na zapyt. Radego A. Wenda/ 

 

Na dzień dzisiejszy trwają pracę nad doprecyzowaniem ustawy i rozporządzenia w sprawie 

cen energii elektrycznej. Wiadomo, że ma się to dokonać ale póki co zmiany nie ma. Gmina 

ma zabezpieczone środki w wysokości zwiększonej adekwatnie do wyniku rozstrzygniętego 

przetargu. Jeżeli sytuacja ulegnie zmianie na pewno nie będzie problemu  

z zagospodarowaniem tych środków i miał tu na względzie chociażby fakt, że Gmina stoi 

przed ogłoszeniem przetargu na budowę kanalizacji i nie wie, jakie da on rozstrzygnięcie. 

Jeszcze w miesiącu lutym odbędzie się spotkanie z przedstawicielem Firmy ENEA 
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Oświetlenie  dotyczące rozmów i negocjacji w sprawie stawki za utrzymanie i bieżącą 

konserwację oświetlenia ulicznego, Już dziś wiadomo, że proponowany wzrost stawek tej 

usługi oscyluje w granicach 30%, a to jeszcze w budżecie nie zostało zabezpieczone. Potrzeb 

jest zatem wiele, a należy pamiętać, że tegoroczny budżet zaplanowany jest z deficytem 

finansowym i nadal podtrzymuje, że jeżeli w ciągu roku pojawi się możliwość jego 

zmniejszenia, to i to zostanie zrealizowane wspólnie z Rada Miejską. 

 

Ad. 14 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tej części Zastępca Burmistrza Więcborka poinformował oficjalnie, że 28 stycznia 

Gmina Więcbork otrzymała uprawomocniony wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego o uchyleniu Zarządzenia Zastępczego Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, 

dotyczącego zmiany nazwy ulicy BoWiD na Suszyńskiego. W tej chwili powraca się do starej 

nomenklatury i obowiązuje nazw ulicy BoWiD. Prosił, by informację tą radni przekazali 

mieszkańcom. Drugą przekazaną informacją było to, że są jeszcze do nabycia bilety na bal 

„Rycerz 2019”. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady piątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                  /-/  Anna Łańska 

 


